
اعضاي شوراي شهر تهران، در جلسه روز گذشته )13 
آذر ماه( گزارش حسابرسي سازمان فناوري اطلاعات 
و ارتباطات شهرداري تهران براي سال  مالي 1۴۰۲، 
گزارش حسابرسي ش��هرداري منطقه 11 براي سال 
مالي 1۴۰۰ و 1۴۰1 و يك فوريت طرح برنامه عملياتي 
احياء و مديريت بازچرخاني آب در شوراي شهر تهران 

را بررسي تصويب كردند.
در جلسه ديروز، سرپرست سازمان فناوري اطلاعات 
و ارتباطات ش��هرداري تهران، مع��اون برنامه ريزي، 
توسعه سرمايه انساني و امور شوراي شهرداري تهران 
و همچنين سيد محمد موسوي شهردار منطقه 11 در 

صحن شوراي شهر تهران حضور داشتند.
مهم تري��ن موضوعات مطرح ش��ده در صحن علني 
ساختمان خيابان بهش��ت، انحراف از بودجه سازمان 
فناوري اطلاعات ش��هرداري، برداش��ت بي مجوز از 
حساب شهروندي شهرداري، تعيين تكليف ۴۰ مورد 
ساختمان تصرفي در منطقه 11 شهرداري تهران بود.

در جريان بررسي گزارش حسابرسي سازمان فناوري 
اطلاعات و ارتباطات شهرداري تهران، مهدي اقراريان 
يكي از اعضاي شورا پس از استماع گزارش حسابرس با 
طرح يك سوال اظهار كرد: ۷1 درصد انحراف از بودجه 
اتفاق افتاده است و سرپرست مجموعه نسبت به اين 
موضوع توضيح دهن��د. علي اصغر قائمي، ديگر عضو 
شوراي ش��هر تهران هم با ارايه تذكر پيش از دستور 
خود عنوان كرد: مردم پولي را در شهرداري به امانت 
مي گذارند تا بعدا در قالب خدمات شهري اين پول را 
دريافت كنند و اين قاعده شامل كيف پول الكترونيك 
هم مي شود و اين پول تا قبل از اينكه تبديل به خدمت 
شود، به شهرداري تعلق ندارد.  به گفته قائمي، اواخر 
بهمن سال 1۴۰۲ مبلغ ۲۶۰ ميليارد تومان از پولي كه 
امانت مردم است، به حساب شركت تجارت الكترونيك 
پارس ش��هروند واريز كرد و اين همان شركتي است 
كه منحل ش��ده است، اين ش��ركت اين پول را بلوكه 
كرده ت��ا روي آن وام دريافت كند. به گزارش ايس��نا، 
او با طرح س��وال خود گفت: قراردادي بين س��ازمان 
فناوري و ش��ركت تجارت الكترونيك پارس شهروند 
وجود نداشته است. اين پول با چه استدلال و استنادي 
از حس��اب شهروندي برداشته ش��ده و به حساب آن 
شركت واريز شده است؟ در گزارش حسابرسي به اين 
موضوع پرداخته نشده اس��ت. در ادامه؛ علي محمد 
الوند، سرپرست سازمان فناوري اطلاعات و ارتباطات 
ش��هرداري تهران در دويست و هش��تاد و پنجمين 
جلسه شوراي اسلامي شهر تهران در جريان بررسي 
گزارش حسابرس��ي اين س��ازمان براي سال 1۴۰۲ 
گفت: قراردادهايي كه بايد در زمان مقرر تعيين تكليف 
مي شد، در دوره قبل بنابر دلايلي منعقد نشده است. او 
اظهار كرد: برخي موارد به دلايل امنيتي منعقد نشده 
بود، طي دو ماه ۴۰۰ ميليارد تومان از قراردادها در حال 
انعقاد است و امسال مي توان ۷۵ درصد از كاري را كه 

بايد انجام داد، به نتيجه رساند.
الوند افزود: با اقدامات و پيگيري هايي كه صورت گرفته، 
مابقي تكاليف گزارش حسابرسي را مي توان انجام داد، 
اولين جلسه هيات رييسه تشكيل شده تا مشكلات 
ايجاد شده در س��ال گذشته برطرف شود. سرپرست 
س��ازمان فناوري اطلاعات و ارتباطات ش��هرداري با 
بيان اينكه ۲۶۰ ميليارد تومان به دس��تور مديرعامل 
وقت براي گس��ترش خدمات شهروندي پيش بيني 
شده اس��ت، تصريح كرد: پيگير اين موضوع هستيم 
كه اگر قرار اس��ت سرويسي راه اندازي شود، اطلاعات 

آن به سازمان فاوا ارايه شود تا بتوانيم موضوع را تعيين 
تكلي��ف كنيم. او با اع��لام اينكه درآمد ۶ م��اه اول به 
خزانه واريز شده و ۸۰ درصد سود انباشته هم به دليل 
كمبود نقدينگي در س��ال قبل واريز نشده بود كه در 
دستور كار قرار گرفته است، يادآور شد: براي فاينانس 

برنامه ريزي هاي لازم انجام شده كه مستقر شود.
الوند با بيان اينكه كارت بليت و موضوع ش��هروند نيز 
در حال پيگيري است، بيان كرد: كميته كارت بليت 
موضوع را بررسي مي كند و به محض تعيين تكليف، 

سازمان اقدامات اجرايي را انجام خواهد داد.
سرپرس��ت س��ازمان فناوري اطلاع��ات و ارتباطات 
شهرداري تهران با اعلام اينكه بسياري از شركت هايي 
كه با آنها همكاري مي كنيم مجوزهاي لازم را دريافت 
كردند، يادآور شد: بسياري از پروژه ها به صورت داخلي 
اجرا مي شود. براي س��امانه هاي حياتي نيز از طريق 
هيات مديره موارد را پيگيري مي كنيم كه مجوزهاي 

لازم را دريافت كنند.
او اف��زود: براي بررس��ي گزارش حسابرس��ي برخي 
سازمان ها همچون فاوا بايد معاون مالي و اقتصاد شهري 
شهرداري حضور داشته باش��د تا در جريان مباحث 
مالي قرار بگيرد و در گزارش��ات سال بعد شاهد تكرار 

تكاليف نباشيم.

   گزارش مشروط سال گذشته
در ادامه جلسه روز گذشته شوراي شهر؛ مجيد باقري، 
معاون برنامه ريزي، توسعه سرمايه انساني و امور شوراي 
شهرداري تهران با بيان اينكه از زمان انتصاب سرپرست 
فاوا امور با جديت پيگيري مي شود، اظهار كرد: گزارش 
سال گذشته مشروط بوده اما به منصفانه تبديل شده و 

حسابرس مي تواند در مورد آن اظهارنظر كند.
او افزود: موارد مطرح ش��ده از موضوعاتي بوده كه در 
ساير گزارشات حسابرسي نيز لحاظ شده است. 1۲۰۰ 
ميليارد توم��ان بودجه به س��ازمان اختصاص يافته 
بود كه بخش��ي از آن بايد صرف تجهيزات مي شد اما 
نتوانسته در مدت معين قرارداد منعقد كند كه بتواند 
از شهرداري رقم مورد نياز را بگيرد. باقري با بيان اينكه 
رييس هيات مديره اين سازمان معاون مالي و اقتصاد 
شهري شهرداري است، يادآور شد: موارد مطرح شده 
در جلسه كميته حسابرسي تعيين تكليف مي شود تا 

در مورد آن تصميم گيري شود. 
به گفته او، براس��اس قانون، مواردي كه شوراي شهر 
حسابرسي را كنترل مي كند موارد مورد نياز را مي تواند 

به شهردار تهران ارجاع دهد و گزارشي از سوي سازمان 
بازرسي شهرداري تهيه و به شورا ارسال مي شود. در 
سازمان بهشت زهرا نيز شاهد اين موضوع بوديم كه در 
مواردي يا نتوانسته درآمد را كسب كند يا نتوانسته از 

شهرداري رقم بودجه را بگيرد.

   ضرورت حل مش�كلات حسابرسي مناطق 
شهرداري تهران

اعضاي ش��وراي ش��هر ته��ران همچني��ن گزارش 
حسابرسي ش��هرداري منطقه 11 تهران براي سال 

مالي 1۴۰۰ و 1۴۰1 را هم تصويب كردند.
ناصر اماني، عضو كميسيون برنامه و بودجه شوراي شهر 
تهران با بيان اينكه بايد در بررسي حسابرسي مناطق 
حتما معاون مالي در جلسه باشند، گفت: بسياري از 
بندهاي تكليفي حسابرس به مناطق مربوط نمي شود 

و به معاونت مالي و اداره كل بودجه مربوط مي شود.
او با بيان اينكه گزارش حسابرس��ي از مناطق ناقص 
است چرا كه بيش از نيمي از تكاليف مناطق مربوط به 
معاونت ها و سازمان هاي ديگر است، اظهار كرد: حتما 
بايد معاونين مربوطه از جمله معاون مالي در جلسات 
باشد و برخي مشكلات مناطق بايد از سوي شهرداري 
تهران حل شود. در ادامه جلسه؛ ميثم مظفر، رييس 
كميته بودجه شوراي ش��هر تهران با بيان اينكه بايد 
اطلاعات تعيين تكليف حساب هاي بانكي راكد و كم 
گردش و تعيين تكليف تنخواه گردان داده شود، گفت: 
در مورد ريزبدهي موديان درآمدهاي عملياتي مستمر 
بايد تعيين تكليف شود و همچنين تعيين تكليف امو 
مالياتي و مانده مطالبات سنواني بابت صدور پروانه در 

بافت فرسوده مورد رسيدگي قرار گيرد.
او ادامه داد: حسابرس در گزارش تأكيد كرده كه براي 
شناسايي و ثبت دارايي هاي ثابت نيز بايد آيين نامه اي 
تدوين شود و ۴۰ مورد ساختمان تصرفي را نيز پيگيري 
كرده و گزارش آن را به شوراي شهر بدهند و پيگيري از 
وصول مطالبات از دستگاه هاي اجرايي و ارايه گزارشي 
از املاك اجاره داده ش��ده مورد توجه حسابرس قرار 
گرفته است. پس از اظهارات مظفر و اماني، سيد محمد 
موسوي شهردار منطقه 11 در مورد گزارش حسابرس 
با بيان اينكه يكي از دغدغه هاي مهم ما در منطقه مساله 
حسابرسي است، گفت: در اين راستا كارگروه ويژه ايجاد 
كرديم و كاهش بندهاي تكليفي از جمله ثمرات اين 
كارگروه اس��ت. او با بيان اينكه در هفته گذشته بيش 
از ۷۰ پروژه محلي مورد افتتاح قرار گرفت، اظهار كرد: 

از اعضاي شوراي شهر كه پيگير افتتاح پروژه هستند 
تشكر مي كنم.

   استفاده از پساب براي آبياري فضاي سبز
در جلسه ش��وراي ش��هر علاوه بر بررس��ي گزارش 
حسابرسي از س��ازمان فناوري اطلاعات و ارتباطات 
ش��هرداري و گزارش حسابرسي ش��هرداري منطقه 
11 تهران، يك فوري��ت طرح برنامه عملياتي احياء و 
مديريت بازچرخاني آب در شوراي شهر تهران بررسي 

و با حداكثر آراء موافق تصويب شد.
مهدي پيرهادي، رييس كميسيون سلامت، محيط 
زيست و خدمات شهري شوراي اسلامي شهر تهران 
با اشاره به اينكه موارد تكليفي اين لايحه زياد است و 
شهرداري بايد كار فش��رده اي انجام دهد، اظهار كرد: 
تقاضاي ما اين است كه اهتمام ويژه اي در شهرداري 
براي اين امر ش��كل بگيرد. پيرهادي ادامه داد: پساب 
در ابتداي دوره ۷ ميليون مترمكعب بوده اما امروز به 
۲3 ميليون مترمكعب رسيده و اين جاي تقدير دارد. 
براي اجراي اين لايحه از ظرفيت پنج دانشگاه استفاده 
خواهد ش��د. همچنين مهدي اقراري��ان، ديگر عضو 
شوراي ش��هر، در تذكر خود با اشاره به تاخير طولاني 
مدت در ارسال لايحه برنامه عملياتي احياء و مديريت 
بازچرخاني آب به شورا گفت: اين لايحه زماني به دست 
ش��ورا رس��يد كه همكاران ما در مجموعه شورا طرح 
خودشان را آماده كردند و در دستور صحن قرار گرفت.

به گفته اقراريان، اگر اين اقدام نبود، لايحه به دست ما 
نمي رسيد. اگر ش��هرداري پاي كار نيايد به نتيجه اي 

نمي رسد و ادامه اين روند امكان پذير نيست. 
او افزود: با تنش جدي آبي در پايتخت و كشور مواجه 
هستيم و خواهشم اين اس��ت كه شهرداري پاي كار 
اين موضوع بيايد و رفتار شهرداري مثل مصوبات قبل 
نباش��د. اگر يك فوريت اين لايحه هم تصويب شود 
ضمانت اجرا چيست؟ ظاهرا براي شهرداري اين مسائل 
فوريت ندارد و دغدغه آنها نيست. اميدورام براي اين 

مساله فكر اساسي شود. 
در ادامه مهدي چمران، رييس شوراي اسلامي شهر 
ته��ران نيز با بيان اينكه 1۶۰ حلق��ه چاه در پايتخت 
خشك شده اس��ت، گفت: بر روي فوريت اين لايحه 
تأكيد داريم و مي دانيم ش��هرداري نيز در اين زمينه 
تلاش خواهد كرد. ما به پساب بسنده نكرديم و مسائل 
زيادي در آن گنجانيده شده و بنده پيشنهاد كردم كه 
مجتمع هاي داراي حداقل ۵۰ واحد مسكوني، دستگاه 
تصفيه آب داشته باشند كه فضاي سبز مجتمع از همين 
محل آبياري ش��ود. او ادامه داد: شورا بر حفظ باغات 
تأكيد مي كنيم اما آبياري آن بايد چگونه تأمين شود؟ 
بايد شرايط به گونه اي باش��د كه براي آبياري فضاي 
سبز از پساب استفاده كرد. پس از تصويب، اين لايحه 
اجرايي خواهد شد و شهرداري و كميسيون نظارت و 
حقوقي شورا بايد به طور جدي پاي كار بيايد و موضوع 
را پيگيري كند.  اماني، عضو كميسيون برنامه و بودجه 
ش��ورا هم با تأكيد بر اينكه با يك فوريت طرح موافق 
است، عنوان كرد: هر مصوبه اي كه در شورا مي گذاريم 
براي ديگر مجموعه ها تكليف ايجاد مي كنيم، حتماً 

بايد موافقت كتبي آنها را داشته باشيم.
او ادام��ه داد: ب��ا دو يا س��ه مصوب��ه در هيات تطبيق 
فرمانداري مخالفت شده چرا كه موافقت كتبي وزارت 
خانه ها وجود نداشته اس��ت. تقاضاي ما اين است كه 
كميسيون خدمات شهري موافقت نظام مهندسي، 

وزارت نيرو و و شركت آب و فاضلاب را اخذ كند.
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نظر سنجي مردمي براي اجراي 
۹۲ پروژه توسعه محله اي 

معاون برنامه ريزي ش��هرداري منطقه 13 تهران، 
گفت: نظرس��نجي مردمي براي اجراي ۹۲ پروژه 

توسعه محله اي انجام مي شود.
به گزارش مهر حس��ين رحيمي با اش��اره به طرح 
من شهردارم كه با هدف ايجاد شفافيت، جلب اعتماد 
عمومي اجرا ش��ده اس��ت، گفت: در سومين دوره 
من شهر دارم، شهروندان منطقه 13 حدود 1۴۰۰ 
ايده درباره پروژه هاي توسعه محله اي ارايه كردند 
كه نشان دهنده استقبال عمومي از اين طرح است.

او افزود: پس از اخذ و جمع آوري ايده ها و پيشنهادات 
ش��هروندان، اين پيشنهادها توس��ط اين منطقه 
بررسي و ۹۲ پيشنهاد كه قابليت تبديل به پروژه هاي 
اجرايي را داشت، شناسايي و براي بررسي بيشتر به 
معاونت برنامه ريزي و توسعه سرمايه انساني و امور 
شورا ارسال ش��د. معاون شهردار منطقه 13 اظهار 
كرد: اين پيشنهادات به ارزش تقريبي ۲۶3 ميليارد 
تومان، شامل پروژه هاي مختلفي از جمله عمراني، 
اجتماعي و فرهنگي، خدمات شهري و ترافيكي است 
كه با هدف ارتقاي كيفيت زندگي ش��هروندان در 

محلات منطقه به رأي گذاشته شده است.
رحيمي با اشاره به فعاليت ۲۵۰ سفير من شهر دارم 
در محلات منطقه بيان ك��رد: در مرحله دوم طرح 
كه از 1۰ آذرماه آغاز شده اس��ت، پس از بررسي و 
پايش پيش��نهادها و تبديل آنها به پروژه هاي قابل 
اجرا، پروژه هاي محله محور به نظرسنجي گذاشته 
ش��ده و ش��هروندان مي توانند در اين مرحله نيز با 
بررسي پروژه هاي ارايه شده، با رأي خود در خصوص 
اولويت بندي پروژه ها براي تخصيص بودجه و اجرا 

تصميم گيري كنند.

ورود ۱۵۰ اتوبوس و
 ۱۰۰۰ تاكسي به گمرك

نايب رييس شوراي اسلامي ش��هر تهران از ورود 
1۵۰ دس��تگاه اتوبوس و 1۰۰۰ دستگاه تاكسي 
به گمرك ايران خبر داد. به گزارش ايس��نا، پرويز 
سروري با بيان اينكه تراموا و اتوبوس هايي در فاز 
اول وارد تهران شده اس��ت، گفت: 1۵۰ دستگاه 
اتوبوس و 1۰۰۰ دستگاه تاكسي به گمرك رسيده 
و ايرادات ني��ز تا حدودي برطرف ش��ده و تهران 
مي تواند به تدريج حمل و نقل عمومي را توس��عه 
دهد. او با تاكيد بر اينكه 1۲۰۰ دس��تگاه اتوبوس 
تولي��د داخل و۲۵۰۰ دس��تگاه وارداتي مي تواند 
ظرفيتي ايجاد كند كه حداقل اس��تاندارد حمل 
و نقل عمومي برقرار ش��ود، گفت: اميدواريم اين 
هدايايي كه مديريت ش��هري تهيه مي كند، براي 
مردم گره گش��ايي كند به گونه اي كه سر فاصله 

حركت اتوبوس و مترو كاهش يابد.

 ساماندهي ۳۸ لكه صنعتي
 استان تهران 

معاون هماهنگي امور اقتصادي استاندار تهران با 
تأكيد بر ضرورت ايجاد اتاق فكر و استفاده از جامعه 
دانش��گاهي و دانش بنيان ها، از در دستور كار قرار 
گرفتن س��اماندهي 3۸ لكه صنعتي در اين استان 
خبر داد. به گزارش ايس��نا، حش��مت الله عسگري 
بهره من��دي از ايده هاي نوين جامعه دانش��گاهي، 
دانش بنيان ها و پارك هاي فناوري را بس��يار مهم 
دانس��ت و افزود: در ح��وزه فعاليت هاي اقتصادي 
نيازمند راه اندازي اتاق فكر هستيم. او با بيان اينكه 
جلسات بايد خروجي داش��ته باشند، عنوان كرد: 
رويكرد معاونت اقتصادي در بخش كارشناس��ان، 
تقوي��ت اين حوزه و به��ره مندي از كارشناس��ان 
دانشگاهي است.معاون هماهنگي امور اقتصادي 
استاندار تهران گفت: در شهرك هاي صنعتي استان 
تهران با توجه به فقدان زيرس��اخت هاي مناسب، 
ديگر موضوع توسعه مطرح نيست و اقدامات نيمه 

تمام بايد تكميل شوند.

تعريض جاده قديم تهران- قم 
مديرعامل سازمان مهندسي و عمران شهر تهران، 
از گش��ايش مس��ير كندروي ش��رقي جاده قديم 
تهران- قم در ورودي كهريزك خبر داد. به گزارش 
مهر مهدي صداقتي، گفت: اين محدوده با توجه به 
فقدان مس��يرهاي كندرو و نيز وجود كاربري هاي 
جاذب سفر همچون ورودي شهر كهريزك، ايستگاه 
متروي كهريزك، ايستگاه تاكسي و پاركينگ هاي 
عمومي، دچار ترافيك عبوري قابل توجه و نيازمند 
تعريض مس��ير از طريق احداث مسيرهاي كندرو 
بود. او ادامه داد: عدم وجود مس��يرهاي كندرو اين 
محدوده كه م��رز منطقه 1۹ ش��هرداري تهران با 
كهريزك محس��وب مي شود، سبب كاهش عرض 
سواره رو از ۶ خط به 3 خط عبوري و در نتيجه وقوع 
تصادفات سنگين يا ايجاد گره هاي ترافيكي شده بود. 
صداقتي بيان كرد: طي بازديد سال گذشته معاون 
فني و عمراني ش��هرداري تهران، تعريض و اصلاح 
اين بخش از جاده قديم تهران-قم در قالب بخشي 
از درخواست هاي مردمي مطرح شد و به اين ترتيب 
پروژه تعريض پل زيرگذر بهشت زهرا در ورودي شهر 
كهريزك با هدف تعريض مسيرهاي كندروي شرقي 
و غربي جاده قدي��م تهران-قم و در نتيجه افزايش 
ظرفيت ترافيكي اين معبر در دستور كار قرار گرفت. 
مديرعامل سازمان مهندسي و عمران شهر تهران 
با اش��اره به آغاز عمليات اجرايي از ارديبهشت ماه 
سال 1۴۰3، از به ثمر نشستن جبهه شرقي پروژه 
طي مدت زمان ۷ ماه خبر داد و گفت: در اين پروژه، 
تعريض پل شرقي به عرض ۲۴ متر و طول ۲1 متر 
در 3 خط سواره رو )كندرو( و احداث يك پياده رو به 
عرض ۴ متر به اتمام رسيده و آخرين مراحل عمليات 

عمراني براي تعريض پل غربي نيز ادامه دارد. 

۲۸،۵ همت پروژه آماده افتتاح 
در شهر فرودگاهي امام)ره( 

مديرعامل ش��هر فرودگاهي امام خميني)ره( از 
آمادگ��ي 3۰ پروژه به ارزش بي��ش از يك هزار و 
۵۶۰ ميليارد تومان ب��راي افتتاح و بهره برداري 
و 1۲ پروژه  س��رمايه گذاري و عمراني به ارزشي 
افزون بر ۲۷ هزار ميليارد تومان براي كلنگ زني 

در شهر فرودگاهي خبر داد.
به گزارش وزارت راه و شهرسازي، سعيد چلندري 
افزود: در هش��ت ماهه سال 1۴۰3، بيش از پنج 
ميليون و ۷33 هزار مسافر با 3۵ هزار و ۹1۷ پرواز 
مسافري جابه جا شده اند كه نسبت به مدت مشابه 
پارسال هشت درصد رشد مس��افر و ۶.۸ درصد 

رشد پرواز مسافري داشته است.
اوگفت: تعداد پروازهاي باري و وزن بار تجاري در 
شهر فرودگاهي نسبت به سال گذشته به ترتيب 

۵۶.۸ درصد و 3۵ درصد رشد داشته است.
مديرعام��ل ش��ركت ش��هر فرودگاه��ي ام��ام 
خمين��ي)ره( با بيان اينكه تا پايان آبان ماه بيش 
از ۲۶۰ پ��رواز و ۵۵ هزار زائر ح��ج عمره اعزام و 
پذيرش شده اند، ادامه داد: در سال 1۴۰3 عمليات 
اربعين و حج تمتع با رضايت مندي 1۰۰درصدي 

زائرين از ترمينال »سلام« انجام شد.
چلندري بيان ك��رد: علاوه ب��ر پروژه هاي آماده 
افتتاح و بهره برداري و پروژه هاي سرمايه گذاري 
و عمراني به ارزش آماده كلنگ زني ياد شده، پنج 
هزار و ۴۰۰ ميليارد تومان پروژه نيز در دس��ت 

اجرا قرار دارد.
او يادآور شد: ساخت و پيشبرد پروژه هاي مذكور 
موجب اشتغالزايي روزانه بيش از يك هزار نفر در 

شهر فرودگاهي شده است.

حركت به سوي اقتصاد دريامحور 
با توسعه فرودگاه چابهار 

معاون حمل و نقل وزير راه و شهرس��ازي گفت: 
گام هاي اساس��ي براي توس��عه فرودگاه چابهار 
برداشته شده است كه اين اقدام تاثير بسزايي در 
تحقق اقتصادي منطقه و س��اكنان آن و اقتصاد 
دريامح��ور و ارتقاي جايگاه بين المللي كش��ور 

خواهد داشت.
به گزارش ايرنا، س��يد كمال هاديان فر با اش��اره 
به رشد چشمگير تقاضاي مس��افري در چابهار 
و ض��رورت توس��عه خدم��ات هواي��ي، از توافق 
چندجانبه اي خبر داد كه بر اس��اس آن، فرايند 
احداث فرودگاه جديد چابهار ش��تاب بيشتري 

خواهد گرفت.
هادي��ان فر گف��ت: چابهار ب��ه عنوان ش��اهراه 
ترانزيت��ي ش��رق- غرب و ش��مال- جن��وب، از 
اهميت ژئوپليتيكي و اقتصادي بالايي برخوردار 
است. توسعه زيرس��اخت هاي اين بندر از جمله 
فرودگاه، مي تواند به ايران كمك كند تا به قطب 
اقتصادي جديد در منطقه تبديل ش��ود و نقش 

فعالي در تجارت جهاني ايفا كند.
او در خصوص مزاياي توسعه فرودگاه چابهارياد 
آور ش��د: با توس��عه فرودگاه، حم��ل و نقل كالا 
و مس��افر بي��ن ايران و كش��ورهاي همس��ايه و 
فرامنطقه اي تس��هيل خواهد ش��د و به كاهش 

هزينه هاي حمل و نقل كمك خواهد كرد.
هادي��ان ف��ر اف��زود: توس��عه زيرس��اخت هاي 
حمل و نقل��ي، يكي از مهم تري��ن عوامل جذب 
سرمايه گذاري خارجي اس��ت. توسعه فرودگاه 
چابهار مي تواند سرمايه گذاران خارجي را به اين 
منطقه جذب كرده و به ايجاد اش��تغال و توسعه 

اقتصادي منطقه چابهار كمك كند.
معاون حمل و نقل وزير راه و شهرس��ازي ادامه 
داد: توس��عه چابهار به عنوان ي��ك بندر مدرن و 
مجهز، مي تواند جايگاه بين المللي ايران را ارتقا 
داده و به تقويت روابط تجاري و سياس��ي با ساير 

كشورها كمك كند.
او بر اهميت اين تواف��ق چندجانبه تأكيد كرد و 
گفت: وزارت راه و شهرس��ازي، ارتش جمهوري 
اس��لامي، منطقه آزاد چابهار و ش��وراي توسعه 
مكران به توافق رسيده اند تا در اسرع وقت نسبت 
به توسعه فرودگاه چابهار اقدام كنند و همچنين 

فرودگاه قبلي را نيز احيا كنند.

260 ميليارد تومان براي گسترش خدمات شهروندي اختصاص يافت 

۷۱ درصد انحراف از بودجه در سازمان فناوري اطلاعات شهرداري

تنها ۳6 درصد از امريكايي ها، توان كافي براي خريد خانه دارند
مترجم: زهره علامي |

براس�����اس  گ��زارش  منت���ش��ر  ش����ده   در                   
Oxford Economics، ش��هروندان امريكاي��ي 
براي خريد خانه در اين كشور بايد حداقل 1۰۸ هزار 
دلار در سال، حقوق بگيرند. اين گزارش نشان مي دهد 
كه در اكثر شهرهاي ايالات متحده، خريد خانه مستلزم 

دستمزد شش رقمي است.
يك خانوار براي خريد يك خانه جديد، پرداخت ماليات 
بر دارايي و هزينه هاي بيمه در س��ه ماهه س��وم سال 
جاري ميلادي نياز به درآمد 1۰۷ هزار و ۷۰۰ دلاري 
دارد، اي��ن رقم تقريباً دو برابر )۵۶ ه��زار و ۸۰۰ دلار( 
رقمي اس��ت كه يك خانوار براي خريد خانه در سال 

۲۰1۹ هزينه مي كرد. 
اين گزارش حكايت از آن دارد كه طي ۵ سال گذشته، 
خريد خانه جديد براي امريكايي ها چقدر دشوار شده 
است، در حال حاضر تنها 3۶ درصد از خانوارهاي ايالات 
متحده درآمد كافي براي خريد خانه جديد دارند و اين 
درحالي است كه در سه ماهه س��وم ۲۰1۹، اين رقم 

۵۹ درصد بود.

   افزايش قيمت مسكن پس از كرونا
بر اساس گزارش جديد آكسفورد اكونوميكس، جهان 
متفاوت از پنج س��ال پيش به نظر مي رس��د، در سال 
۲۰۲۰، بيماري كرونا كل اقتص��اد دنيا از جمله بازار 
مس��كن را مختل كرد، در اين مي��ان كمبود خانه در 
ايالات متحده، همراه با افزايش تقاضا، به ايجاد رقابت 
شديد منجر شد و در نهايت افزايش سرسام آور قيمت 

مسكن در شهرهاي سراسر امريكا را به همراه داشت.
قيمت خانه در هر ش��هر ايالات متحده افزايش يافته 
اس��ت. مثلا سن خوزه در كاليفرنيا، با قيمت متوسط   

خانه 1.۸۹ ميليون دلار در س��ه ماهه س��وم ۲۰۲۴ و 
درآمدي مع��ادل ۴۶1۰۰۰ دلار ب��راي خريد خانه، 

ارزان ترين منطقه ش��هري ايالات متحده محسوب 
مي شود. سن خوزه در كاليفرنيا، كم هزينه ترين منطقه 
شهري ايالات متحده در سال جاري ميلادي بوده است 
و ساير شهرهاي كاليفرنيا، از جمله سانفرانسيسكو، 
لس آنجلس و سن ديگو هم جزو كم هزينه ترين شهرها 
بودند. مقرون به صرفه ترين ش��هرها عمدتاً در غرب 
ميانه و مناطق اطراف آن، از جمله كليولند، لوئيزويل، 
ديترويت و سنت لوئيس بودند. بر اساس اين گزارش، 
درآمد مورد نياز براي پوشش هزينه هاي مسكن در اين 

شهرها بين ۶۴۶۰۰ تا ۷۵3۰۰ دلار است.
آكسفورد اكونوميكس مقرون به صرفه بودن خانه را با 
ارزيابي اينكه آيا پرداخت هاي ماهانه يك خانه بيش 
از ۲۸ درصد از درآمد يك فرد اس��ت، تعريف مي كند، 
بر اس��اس اين گزارش، ش��هرهاي فلوريدا، آريزونا و 
كاروليناي جنوبي كه سالمندان زيادي در آنها زندگي 
مي كنند، شاهد شديدترين كاهش قيمت خانه در پنج 

سال گذشته بوده اند.

   افزاي�ش نرخ وام مس�كن، از عوامل اصلي 
بحران 

باربارا دنهام، اقتصاددان ارشد در آكسفورد اكونوميكس، 
درباره شرايط فعلي بازار مسكن امريكا مي گويد: »در 
حالي كه قيمت مس��كن در هر مترو افزايش مي يابد، 
افزاي��ش نرخ هاي وام مس��كن به ط��ور قابل توجهي 
مقرون به صرفه را كاهش مي ده��د، زيرا نرخ ها از 3.۷ 
درصد در س��ه ماهه س��وم ۲۰1۹ به بالاترين ميزان 
۷.3 درصد در س��ه ماهه چهارم ۲۰۲3 تقريباً دو برابر 

شده است«. 
نرخ هاي وام مسكن، نرخ هايي هستند كه وام دهنده ها 
براي وام مسكن دريافت مي كنند و در سال هاي ۲۰۲۲ 
و ۲۰۲3 با افزايش نرخ بهره فدرال رزرو براي مبارزه با 
تورم، افزايش يافت. دراين ميان اگرچه نرخ وام مسكن 

از زمان اوج خود در س��ال گذش��ته كمتر شده است، 
ميانگين وام مس��كن ثابت 3۰ ساله در هفته گذشته 
۶.۷۹ درصد بوده اس��ت كه هنوز بالاتر از هر سطحي 
است كه بين سال هاي ۲۰۰۸ و ۲۰۲۲ مشاهده شده 
است و به طور قابل توجهي به هزينه خانوارهايي كه از 

وام مسكن استفاده كرده اند اضافه كرده است. براساس 
 ،Oxford Economics گزارش منتشر ش��ده در
پس از همه گيري كرونا و به دليل مشكلات اقتصادي 
ايجاد شده در بازار مسكن امريكا، شاهد كاهش قدرت 

خريد مسكن توسط متقاضيان بوديم.

ترجمه

آقای بهروز عنایتی فرزند عزت، درخواست رسیدگی به قولنامه ی عادی خود و صدور سند 
مالکیت را از پلاک 54  اصلی س�رخیدر واقع در بخش 13 کرمانش�اه } که از مالکین اولیه ی 
پلاک 54 اصلی س�رخیدر خریداری نموده { تقدیم اداره ی ثبت اس�ناد و املاک شهرستان 
جوانرود نموده اس�ت  و پرونده ای ، تحت  کلاسه ی 95 سال 1403 تشکیل و به هیأت موضوع 
قانون فوق الذکر ارجاع و هیأت موضوع قانون مذکور، پس از رس�یدگی ، برابر رأی شماره ی  
140360316007001947  حکم به صدور سند مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی، 
به مساحت 167.15  مترمربع به نام آقای بهروز عنایتی فرزند عزت صادر ونام مالکین اولیه ی 
پلاک مزبور، خانم آمنه وکیلی می باشد. لذا؛ مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می گردد 
تا چنانچه ؛شخص یا اشخاصی، نسبت به مورد تقاضا، اعتراض داشته باشند، از تاریخ انتشارنوبت 
اول این آگهی، به مدت دوماه ، اعتراض خود را کتباً به این اداره تسلیم نمایند تا به دادگاه ارسال 
گردد. معترض، باید ظرف یک ماه از تاریخ تس�لیم اعتراض، مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواس�ت را به اداره ی ثبت محل تحویل دهد. 
بدیهی است؛ پس از انقضاء مدت مقرر، اداره ی ثبت برابر مقررات، سند مالکیت مورد تقاضا را 

به نام آقای بهروز عنایتی فرزند عزت صادر خواهد نمود.
صدور سند مالکیت، مانع از مراجعه ی متضرر احتمالی به دادگاه نیست.

تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/08/28        تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/09/14

حوزه ثبت ملک  جوانرود
آگهی  موضوع ماده ۳ قانون تعيين تکليف  اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی

اکبر نادری- رییس اداره ی ثبت اسناد و املاک شهرستان جوانرود

 سامانه پيامكي روزنامه تعادل 
به شماره  30005320 در دسترس شماست 

مخاطبان عزیز مي توانند نظرها، انتقادات و پیشنهادهاي 
خود درمورد مطالب مختلف روزنامه را با ذكر جزئیات به این 

سامانه پیامك نمایند. 

در اجرای ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه اجرایی قانون یاد شده اسامی افرادی که 
اسناد عادی یا رسمی آنان در هیأت مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بجنورد مورد 
رس�یدگی و تأئید قرار گرفته جهت اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در دو 

نشریه آگهی های ثبتی )کثیرالانتشار و محلی( بشرح ذیل آگهی می گردد:
1- برابر راي شماره 1٤0360307005011157 کلاسه 1402/643 خانم ثریا یزداني به 
شناسنامه ش�ماره 3112٦ کد ملی 0680304622 صادره بجنورد فرزند خداي ورن 
در ششدانگ یکقطعه باغ به مساحت ٢٩٤٥.٥١ متر مربع از پلاک شماره 155 اصلي 
واقع در اراضي کهنه کند خراسان شمالي بخش 2 حوزه ثبت ملك منطقه دو بجنورد 

از محل مالکیت ثبتي فرهاد باغچقی فرزند محمد
2- براب�ر راي ش�ماره 1٤0360307005011152 کلاس�ه 1٤03/132 و راي ش�ماره 
1٤0360307005011153 کلاس�ه ١٤٠٢/131 خانم ثریا یزداني به شناسنامه شماره 
3112٦ فرزند خداي ورن و ریحان یزدانی به شناس�نامه شماره 272٤ فرزند دولت 
گلدی بالسویه در ششدانگ یکقطعه زمین مزروعی به مساحت ٦٩٤.٨٢ متر مربع از 
پلاک شماره 1٥٥ اصلي واقع در اراضي کهنه کند خراسان شمالي بخش 2 حوزه ثبت 
ملك منطقه دو بجنورد از محل مالکیت ثبتي غلامحسین كلاهدوزیان فرزند غلامعلی 
لذا بدین وسیله به فروشندگان و مالکین مش�اعی و اشخاص ذینفع در آرای اعلام 
شده ابلاغ می گردد چنانچه اعتراضی دارند باید از تاریخ انتشار آگهی و در روستاها 
از تاریخ الصاق در محل تا دوماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم 
و رس�ید اخذ نمایند معترضین باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت 
به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست به 
اداره ثبت محل تحویل دهند در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد 
یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه ننماید اداره ثبت 
مبادرت به صدور سند خواهد نمود ضمناً صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
شناسه آگهی: 1828949
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آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳آيين نامه قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

سعید عقیقی-  رییس ثبت اسناد و املاک منطقه دو بجنورد 


